
 

REFERAT – Bestyrelsen, teams-møde d. 6. august 2024. 
 
Deltagere:  Torben Kousgaard, S na Brandhøj, Anne Nyquist,  
 Bente Østergaard, Henning Nielsen, Karsten Villadsen og Ann S strup  
A ud: Jens R. Nielsen og Bente Christensen. 
Referent: S na Brandhøj 
 

 
1. Opfølgning økonomi: 1. kvartal 2024 v. Anne; 

Budge et holdes, der står pt DKK ca. 36.000,- på kontoen. 
Omkostninger l hjemmeside er forhandlet og nedslag opnået.  

 .  
2. Nyt fra udvalgene: Avlsudvalget v. Henning;  

- Nyt dommerkursus udbydes i september.  
- Der inviteres l møde i e eråret mellem DF avlsudvalg og alle kendte 
raceforeninger for orientering om foreningernes ak viteter. 
- Evaluering af Landskuet 2024 mandag d. 12. august. 
- Aulum Dyrskue har henvendt sig for uds llere af får, det s llede 
kriterium om DF-dommere accepteres.  

  Afsætningsudvalg v. Ann; 
- Udvalget har holdt sommerferie, intet nyt at bere e.  

  Sundhedsudvalg v. Ann; 
- Bente C har fremsendt en række spørgsmål l Bente Ø pr. e-mail af 6. 
august, som bestyrelsen gerne vil have uddybet.  
Sundhedsudvalget er indkaldt l teams-møde d. 13. august kl. 19:30. 

  Klima og Natur; 
- Referat udsendt, Jens bere er v. næste bestyrelsesmøde.  

   
3. Bluetongue: Opfølgning v. Bente Ø; 

- Dyrlæge Tenna Jensen, Fødevarestyrelsen, fortæller, at de er særdeles 
opmærksomme på udviklingen og har daglig kontakt l Holland. De 
hollandske myndigheder har kontaktet vaccineproducenten, da 
udbruddet er større og voldsommere end forventet e er vaccine. Det 
lader l, at udbruddet, der også er i Tyskland, bevæger sig østover. 
- Der a oldes møde d. 20. august med mere konkret informa on.  
 
- DF er blevet gjort opmærksom på flere henvendelser fra meget 
nervøse fåreavlere direkte l Fødevarestyrelsen – hvordan kan vi 
a jælpe?  
 
Facebook-opslag bør deles på alle lgængelige sider og grupper 
omhandlende fx fåreavl og lokale grupper for ’landsbyer’. Del opslaget 
fra DF facebookside, skriv et par linier, så delingen bliver mere 
personlig og fængende.  
 
DF følger naturligvis stadig de af myndighederne relevante anvisninger 
og ønsker at mane l besindighed.  
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- Der er s llet spørgsmål l forsikring af får i forbindelse med 
Bluetongue. Forsikringsselskaberne s ller sig forskelligt, når de kommer 

l sygdomme blandt husdyr. Man bør være opmærksom på, hvilke 
be ngelser der gælder ens besætning. Kan L & F evt. fremsende liste 
over de vig gste? Klink og Jensen, forsikringsmæglere, kan evt. være 
behjælpelige med individuelle lbud inkl. forsikring af dyrenes 
egenværdi. Bente Ø laver udkast med opfordring af forsikringstjek l 
rundsendelse i medlemsforeningerne.  

   
4. Ulveproblema kken: Opfølgning v. Torben; 

- Der er nu modtaget referat fra mødet d. 6. maj. Referatet anses ikke 
som fyldestgørende fra DF’ synspunkt og indeholder ikke de på dagen 
indgåede a aler.  
- Torben kontakter Anni Ma hiessen for ps og tricks l skarpere 
kommunika on og ’noget for noget’, i stedet for at vi skal fungere som 
serviceorgan for miljøstyrelsen  - senest ved henvendelse om lbud på 
vedligehold under hegn med omgående deadline, som krævede at 3 
FRIVILLIGE fralagde sig deres almindelige arbejde, for at imødekomme 
spørgsmålet. Behandlingen af frivillige og ulønnede mødedeltagere er 
slet og ret uanstændig.  
- Vente den ved DNA prøver er ekstrem lang, seneste eksempel er 
angreb/prøveudtagning d. 8. marts og prøvesvar ca. 5 mdr. senere.  
- Stadig problema sk at udpege problemulv  - Vild orvaltningsplanen 
afventer endnu vedtagelse i fuld udstrækning.  
- Uagtet den tunge sagsgang, skal vi i DF bevare den gode tone.  
 

5. Finansiering: - Der er a alt et møde d. 22. august med deltagelse af Bente Ø, Torben 
K, Anders Kjær (Dansk Kødkvæg) og Seges, for og detaljeret informa on 
om Dansk Kødkvæg-modellen.   
- Bente C undersøger iht referat af d. 9. april muligheden for en 
almenny g fond. Bente Ø følger op på de e.  

   
6. Eventuelt: - Medlemsmøde udsæ es ind l a laring af foreningens økonomi.  
  - Et fysisk bestyrelsesmøde planlægges l september i Århus, Bente Ø 

fremsender mulige datoer.  
  - Solsikke-programmet videresendes l medlemsforeningerne.  
  - Den grønne trepart genoptager forhandlingerne e er ferien, DF 

afventer og er forsig gt op mis ske.  
 


